
Geachte B&W en leden van de raad,  

 

Afgelopen zondagnacht werd een paardenstal, naast boerderij Vlietzicht, verwoest 
door een felle brand. Hulpdiensten waren met meerdere voertuigen uitgerukt. De twee 
paarden werden gelukkig gered. Brandstichting lijkt waarschijnlijk.  
Deze gebeurtenis valt in een reeks, de laatste jaren, in frequentie toenemende 
incidenten die Pasgeld steeds onveiliger maken: straatraces, dealen, intimidatie, 
hangjongeren bij de kinderboerderij, onder de A4 en in het Elsenburgerbos, afval 
dumpen, vuurwerk, autodiefstal, autobranden, ruiten inslaan en inbraken. 

Vandaag wilde ik opnieuw de alarmerende afname van de biodiversiteit in Rijswijk 
met u bespreken, maar bewoners van Pasgeld vroegen mij nadrukkelijk, om deze 
toenemende criminaliteit en onveiligheid onder uw aandacht te brengen. Beide 
onderwerpen hebben overigens een duidelijk verband met de ongebreidelde groei van 
Rijswijk. Een groei die volledig uit de pas loopt met de afspraken in de met de bevolking 
van Rijswijk gemaakte Stadsvisie. Aan díe visie en het vigerende Groenbeleidsplan wordt 
willens en wetens NOOIT getoetst. Bouwplan na bouwplan, zoals ook vanavond wéér 
twee bestemmingsplannen, worden behandeld zónder integraal kader, zonder 
toegezegde meetinstrumenten. Hetzelfde geldt voor veranderingen en aanpassingen 
met hogere aantallen woningen, hogere bouw, minder parkeerplaatsen, verdere 
verstening, kwalitatieve en kwantitatieve vermindering van het beloofde groen en géén 
geld voor onderhoud. Steeds onder financiële druk, met oneigenlijke dreigementen om 
anders te moeten bouwen in b.v. het Wilhelminapark. Met zijn allen trappen we erin en 
schraapt de kaasschaaf steeds meer van een harmonische, mobiele, groene en bio-
diverse toekomst van Rijswijk af. Nóg een extern bureau erbij om je gelijk te halen. 
“Wacht maar op de omgevingsvisie” is het paard achter de wagen. En ja, zo komen we 
wel aan de geprognotiseerde 85.000 inwoners in 2050.   
 
Het is 2024: de 60.000ste inwoner is onlangs geboren. Heugelijk, maar wéér 1 boom 
minder op het aan de Rijswijkse bevolking beloofde streef-aantal per inwoner. 
Gelukkig wordt er nu eindelijk, ook door partijen in de raad, écht aan de bel getrokken: 
ongebreidelde groei, het kán niet langer zo. Wij lazen dat in de krant. 
 

Vandaag wilde ik opnieuw de alarmerende afname van de biodiversiteit in  Rijswijk 
(én het feit dát u er wat aan kunt doen om die om te buigen), met u bespreken. Maar de 
actualiteit haalt me in.   

Zonder dat bewoners of indieners van zienswijzen maar íets is verteld, ligt hier plotseling 
het Bestemmingsplan Pasgeld Oost ter behandeling.  Zelfs de gebiedsregisseur wist hier 
niets van! Wij zijn werkelijk ontsteld. Dit is totaal onverwacht en getuigd van verregaande 
arrogantie en dedain. Wijzelf, maar zeer waarschijnlijk u ook niet, hebben de Nota van 



Beantwoording Zienswijzen al kunnen lezen, laat staan kunnen beoordelen.  
Wat wij al wel zien is, dat nét als bij Bestemmingsplan West, vrijwel alle zienswijzen, 
zonder goede inhoudelijk argumentatie, zonder enige verdieping in de redenen, met 
disrespect voor al het werk dat indieners zicht getroosten, van tafel zijn geveegd. 

Nogmaals: we vallen van onze stoel. Vanavond moet u twee bestemmingsplannen 
beoordelen die beiden een enorme impact hebben op de Rijswijkse toekomst, voor de 
biodiversiteit, leefbaarheid, mobiliteit etcetera.  Bestemmingsplannen die met elkaar te 
maken hebben en sterk op elkaar inwerken (vooral van At the Park op Pasgeld), maar 
bewust géén integrale context mogen kennen.   

Laat ik me voor nu beperken tot Pasgeld-Oost: het zou u Raad sieren, áls u hier het 
planbureau zou terugfluiten en tijd in laten plannen voor, minimaal, dialoog. Zó met de 
participanten en indieners (maar oók met u Raad!) omgaan: dit kán en mág niet. Dit tart 
elke  vorm van fatsoen: waarom je hard maken om Rijswijk leefbaar te maken, waarom je 
in te zetten voor behoud en versterking van biodiversiteit in Rijswijk, waarom nog 
meedenken over natuur-inclusieve oplossingen, als arrogantie, ontkenning van de feiten 
en geldelijk gewin het áltijd winnen van grote inzet met goede argumenten. Deze manier 
van omgaan met je burgers maakt alle inhoudelijke communicatie kapot. 
Maar dát is misschien nog niet het ergste: Rijswijk verandert hierdoor, door véél te snel 
te groeien in een steenmasse met moedwillig om zeep geholpen biodiversiteit en grote 
disbalans tussen aantal inwoners én álles wat nodig is voor een harmonieuze en 
gezonde samenleving.  

Ambities en beloftes: in Rijswijk zijn ze NIETS waard.  
Wat een enorm verlies voor de toekomst; wat een enorme teleurstelling!  
Maar u Raad, kán het tij keren. 
Laat u en de Rijswijkse bevolking niet ringeloren.  
Maak vandaag “Pas op de Plaats”! 

Dank u wel.  


